
SDK UŠO – Hradec Králové 21. 10. 2015 
 

Přítomni: Z. Špička, L. Obluk, D. Krejza, R. Dvořák, O. Vylíčil, S. Jarý, B. Uhříček 

 

Hosté: M. Pokorný, P..Šulc, J. Minařík, F. Kulhavý, P. Mohr, 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Program: 

 

1. Prezence 

2. Informace o EDU Rankingu v Belgii 

3. MČR družstev žen 

4. Úprava pravidel 

5. Rozhodčí 

6. Různé 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

1. Prezence 

2. EDU Ranking Belgie 

- B. Uhříček informoval členy SDK o průběhu EDU Rankingu v Belgii a Valné 

hromady EDU 

3. MČR družstev žen 

- Mistrovství bude stejně, jako v předešlých 2 sezónách, pořádáno pro max. 30 týmů. 

SDK se seznámila s počty týmů v jednotlivých krajů. Ve třech krajích nejsou ještě 

počty přesné, jelikož ještě není ukončeno přijímání přihlášek. V těchto případech jsou 

zřejmá minima a maxima možných přihlášených týmů. SDK určila základní mantinely 

a varianty kvót, které se ovšem s konečnou platností budou schvalovat až po uzávěrce 

přihlášek. Sekretář připraví po uzávěrce přihlášek návrhy vycházejících 

z projednávaných principů. SDK vybere konečnou variantu hlasováním mailem. 

4. Úprava pravidel 

- Doplnění bodu B2.6. pravidel pro soutěže družstev o předepsanou větu „nejpozději 

k datu rozlosování soutěže“ – doplnit okamžitě 

- Návrh na omezení 2,5 násobek hráče na soupisce – neschváleno  

- Doplnit do pravidel, že výsledky utkání Ligového pohárového družstev hlásí vždy 

domácí tým, tedy platí stejná metodika, jako v ligové soutěži.  

- SDK doporučuje jednotlivým krajům, aby postupně přecházeli na režim řízení turnajů 

proškolenými a prozkoušenými rozhodčími. Zároveň je vhodné, aby takový rozhodčí 

měl nárok na odměnu závislou na počtu přihlášených hráčů. V takových případech je 

větší možnost garantovat přiměřenou kvalitu, dodržování pravidel a odpovídající 

zacházení s cennými daty, případně postihovat rozhodčí, kteří by neplnili své 

povinnosti. Zkušenosti z krajů, které tento model aplikují v praxi, jsou jen pozitivní.  

- Návrh na ukončení členství v klubu v případě, že hráč nebude mít 2 roky (možná i jiná 

lhůta) uhrazenou licenci – téma je přesunuto na programu jarní Velké SDK, kde by 

měli být přítomni sekretáři většiny krajů, jejichž stanoviska jsou pro posouzení návrhu 

důležitá. 

5. Porušení interních zásad pro pořádání RM 

- SDK obdržela podnět týkající se porušení interních zásad pro pořádání Regionálních 

Masterů. V rozporu s těmito zásadami vydanými Výkonným výborem UŠO, 

v samotných počátcích sjednocování soutěží bývalých 4 organizací, by měl být 

Regionální Master Vysočiny. SDK prověřila informace k tomuto turnaji, které si 



ověřila i u sekretáře kraje, který je nejen potvrdil, ale připustil i podcenění a osobní 

zodpovědnost za stávající stav. 

Je několik zásadních principů, podle kterých mají být tyto krajské turnaje pořádány. 

Mezi ně patří, že jsou prioritně určeny hráčům daného kraje a proto jsou pořádány ve 

většině krajů v jednotných základních termínech. Proto nemá a nesmí docházet 

k tomu, že těchto 5 turnajů v roce bude sloužit jako náborová akce pro hráče 

sousedních krajů. I proto VV již v roce 2009 rozhodl, že podmínky pro pořádání RM 

musí být ve svých základních principech stejné ve všech krajích. Mezi tyto principy 

patří jednotné startovné, jednotné odměny a bodování, závislé výhradně na počtu 

přihlášených a jednotná garance UŠO. V případě RM Vysočiny odvedli vynikající 

práci na poli hmotného zajištění členové „domácího“ klubu. Bohužel tato iniciativa 

měla být sekretariátem směřována na turnaj, který nespadá pod jednotné principy 

turnajů RM. Schopnost domácího týmu je obdivuhodná a jejich zásluhou je pro hráče 

připraven hmotně velmi zajímavý turnaj. Ovšem turnaj, který nemůže být pořádán a 

nebude veden jako RM z pohledu Českého poháru. Turnaj není tedy zrušen a 

avízované odměny nejsou nijak kráceny, ale hráči musí být upozorněni vhodnou 

formou, že turnaj je veden jako RM pouze pro potřeby mistrovství příslušného kraje a 

z pohledu Českého poháru se bude jednat o turnaj kategorie MO. Toto rozhodnutí by 

nijak nemělo otupit snahu domácího týmu o dokonalé zajištění turnajů v letech 

budoucích, ale toto musí být směřováno do jakýchkoliv turnajů, kromě turnajů kat. 

RM. Možností jsou nejen turnaje Open, či turnaje vyšší kategorie pro krajské 

mistrovství, ale v případě zajištění vhodného sálu se může jednat případně i o turnaje 

kat. RGP, které žádné regulaci nepodléhají. SDK znovu zdůrazňuje, že chybou není 

schopnost domácího týmu, nýbrž nenasměrování této schopnosti správným směrem, 

což měl zajistit pořádající kraj, resp. sekretariát kraje. 

Sekretáři kraje uděluje SDK napomenutí za znevážení soutěže, ke kterému díky jeho 

podcenění dojde, protože řada hráčů, dle dlouhodobých zkušeností, nebude schopna 

pochopit, proč k tomu dochází (bez ohledu na podané argumenty) a vinu bude 

svalovat na UŠO jako takové, nikoliv na pochybení jedince, který tento stav neměl 

vůbec dopustit. 

6. Různé 

- Nový herní model – SDK se seznámila s novým herním modelem, který je nový pouze 

v šipkařském prostředí, ale jinak je to zavedený model v šachových i badmintonových 

soutěžích. Jedná se o tzv. švýcarský model, který není modelem vyřazovacím, nýbrž 

všichni hráči hrají stejný počet zápasů, bez ohledu na jejich úspěšnost. Zápasy se hrají 

na sudý počet hraných legů a remíza je tudíž přípustná. Tento model byl vyzkoušen 

v Jihomoravském kraji a jeví se jako velice zajímavé zpestření pro některé typy 

turnajů. Zástupci JM se pokusí zajistit software, aby pro ty, kteří jej budou chtít 

vyzkoušet, byl software jednotný, aby bylo posouzení modelu skutečně objektivní. 

- SDK pověřuje krajské sekretariáty, aby do 15. 11. 2015 poslali na sekretariát UŠO 

požadavky na úpravy webu a Leguánu. Tyto požadavky budou vyhodnoceny a 

rozděleny dle priorit. Seznam požadovaných změn bude evidován a projednán 

s programátorem a požadované změny budou vycházet z tohoto podkladu. 

- SDK pověřuje sekretáře projednáním s programátorem možnost vytvoření turnajové 

výsledkové brány a možnost oddělení programu na řízení turnajů, aby mohl fungovat 

nezávisle na stávajícím programu.  

 

 

Zapsal: B. Uhříček 

Ověřil: P. Mohr, Z. Špička 


